
СОДЕРЖАНИЕ

Исторические науки

Кабаченко А. П., Чихарев И. А.

История Большого Средиземноморья: от первых поселений до Средневековья 5

Кабаченко А. П., Чихарев И. А., Матросов М. А.

История Большого Средиземноморья X – XV вв 16

Кабаченко А. П., Коваленко В. В., Чихарев И. А., Матросов М. А.

Месторазвитие Крыма и Севастополя с древнейших времен до наших дней 27

Политические науки

Маковская Д. В., Чихарев И. А.

Крым и Российское государство в Большом Средиземноморье в начале XV – конце XVIII века 38

Ирхин А. А., Чихарев И. А.

Россия и Большое Средиземноморье 1783-1920 гг.: от присоединения Крыма к России до эвакуации белой элиты из Севастополя 48

Ирхин А. А., Нелина Л. П., Чихарев И. А.

Россия и Большое Средиземноморье (1920-2014) 58

Мартынкин А. В., Канах А. М.

Черноморский флот в контексте российско-сирийских отношений..... 69

Никифоров А. Р.

Политические предпосылки и итоги Крымской весны. 81

Сообщение

Материалы научно-практической конференции «Избирательная система Российской Федерации: современные тенденции и перспективы развития» (город Севастополь, 3 – 6 октября 2018 года) 91

CONTENTS

Historical Studies

Kabachenko A. P., Chikharev I. A.

The History of the Mediterranean Macro-Region from the First Settlements to the Middle Ages 5

Kabachenko A. P., Chikharev I. A., Matrosov M. A.

The History of the Mediterranean Macro-Region in the 10th – 15th centuries 16

Kabachenko A. P., Kovalenko V. V., Chikharev I. A., Matrosov M. A.

The Regional Development of Crimea and Sevastopol from Ancient Times to the Present Day 27

Political Studies

Makovskaya D. V., Chikharev I. A.

Crimea and the Russian State in the Mediterranean Macro-Region in the early 15th - late 18th centuries 38

Irkhin A. A., Chikharev I. A.

Russia and the Mediterranean Macro-Region in 1783-1920: from the Accession of Crimea to Russia to
Evacuation of the White Elite from Sevastopol 48

Irkhin A. A., Nelina L. P., Chikharev I. A.

Russia and the Mediterranean Macro-Region (1920-2014) 58

Martynkin A. V., Qanah A. M.

Black Sea Fleet in the Context of Russian- Syrian Relations 69

Nikiforov A. R.

Political Background and Results of the Crimean Spring 81

Information

Materials of the scientific-practical conference " Electoral system of the Russian Federation: modern trends
and development prospects "(Sevastopol, October 3 – 6, 2018) 91